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Protokół nr XXVII/2021 z XXVII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 20 maja 2021 r. o godz. 18.30 
i została przeprowadzona w trybie zdalnym  

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 

I część obrad  
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył obrady, powitał zebranych, przekazał informacje o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na monitorze) i stwierdził kworum (obecnych 12 radnych, 
nieobecni: radna M. Łaskarzewska, radny W. Żółtowski, radna E. Barucka, lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz pracownicy UM, 
obsługa prawna i kierownicy jednostek organizacyjnych miasta oraz goście i mieszkańcy. 

 
O godz. 18.35 do obrad RM dołączyli radni M. Łaskarzewska i  W. Żółtowski. Obecnych 14 radnych.  
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad i zapytał o wnioski do 
programu sesji. 
Radny S. Lasota wniósł o zdjęcie ppkt 4 (projekt uchwały ws. "Podkowiańskiej Deklaracji 
Poszanowania Praw Człowieka") i powiązanego z nim ppkt 8 (projekt uchwały ws. petycji dotyczącej 
„Deklaracji solidarności z osobami LGBT+”) ujętych w pkt VI porządku obrad i przesunięcie ich na 
kolejną sesję RM. Wyjaśnił, że radni nie doszli jeszcze do konsensusu w sprawie tekstu Deklaracji, 
sam ma jeszcze propozycje zmian. Dopracowanie tekstu Deklaracji lepiej będzie przeprowadzić w 
grupach roboczych lub na posiedzeniu Komisji, niż w trakcje dyskusji na sesji. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poprosiła o pozostawienie tych punktów w programie sesji. KSS 
pracowała nad projektem tej uchwały najpierw korespondencyjnie, potem na posiedzeniu KSS, radni 
zgłaszali uwagi i wypracowano tekst. Generalnie zagadnieniu temu były poświęcone trzy posiedzenia 
komisji – dwa wspólne KSWiP i KSS oraz wczorajsze KSS. Jeśli Deklaracja zostanie podjęta w 
późniejszym terminie, to będzie trochę oderwana od kontekstu. Radna B. Majewska poprała radną M. 
Eckhoff.  
Radna A. Dąbrówka poparła kwestię przesunięcia głosowania Deklaracji na następną sesję. Temat 
jest bardzo medialny i powinien zostać dokładnie przemyślany. 
Radny S. Lasota doprecyzował, że zasadnym jest, aby obie zmiany porządku obrad poddać pod 
głosowanie osobno. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska zwróciła uwagę na konieczność terminowego rozpatrzenia 
petycji, a Przewodnicząca KSS dodała, że wg niej te dwa stanowiska niekoniecznie się ze sobą łączą. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego S. Lasoty o zdjęcie z porządku 
obrad ppkt 8 ujętego w pkt VI. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Małgorzata 
Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Ppkt 8 pozostał w pkt VI porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne wniosek radnego S. Lasoty o 
zdjęcie z porządku obrad ppkt 4 ujętego w pkt VI. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (8) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, 
Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Ppkt 4 pozostał w pkt VI porządku 
obrad sesji. 
 
Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. Porządek obrad nie uległ zmianie.  
Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta. 
IV. Rozszerzona informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2040; 
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2021 rok; 
3. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 
4. "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania Praw Człowieka"; 
5. apelu o podjęcie działań w zakresie zaspokojenia potrzeb zdrowotnych mieszkańców i 

świadczenia usług przez szpitalne oddziały ratunkowe; 
6. rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna; 
7. petycji dotyczącej wyrażenia warunkowego poparcia dla Tymczasowej Rady Stanu 

Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego; 
8. petycji dotyczącej „Deklaracji solidarności z osobami LGBT+”; 
9. wniosku Stowarzyszenia Dziedzictwa Kulturowego i Krajobrazowego Dendropolis z 

dnia 25 marca 2021 r. 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Sprawy różne.  
IX. Wolne wnioski. 
X. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Matłacz, Wojciech Żółtowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sławomir Lasota 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Protokół został przyjęty - protokół Nr XXVI/2021 z XXVI sesji RM przeprowadzonej dnia  
25 marca 2021 r. 
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IV. Rozszerzona informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XXVI sesją RM w 
dniu 25 marca 2021 r. a XXVII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 
z sesji. 
Następnie Burmistrz w długim wystąpieniu, przedstawiając opracowanie stanowiące załącznik Nr 3 
do protokołu z sesji, omówił kwestie powiązań sieci wodociągowej Podkowy Leśnej i Brwinowa oraz 
rozliczeń pomiędzy gminami. Opisał przy tym sieć wodociągową miasta, nakreślił koszty budowy 
wodociągu, wykazał zużycie wody przez mieszkańców obu gmin, przedstawił wkład RM kilku kadencji 
w próbę uporządkowania gospodarki wodą i rozliczeń międzygminnych. Zaznaczył, że koszty 
funkcjonowania całego systemu prawie od początku ponoszą wyłącznie mieszkańcy miasta Podkowa 
Leśna i tolerowanie takiego stanu rzeczy jest niedopuszczalne. Podkreślił także, że nieprawdą jest, że 
mieszkańcy terenów należących do gminy Brwinów byli pozbawieni dostępu do wody, co zresztą na 
sesji Rady Gminy Brwinów przyznał Burmistrz Gminy Brwinów wyjaśniając, że mieszkańcy wodę mieli 
- występowały tylko problemy z ciśnieniem. 
Burmistrz podsumował, że istnieje pilna konieczność uregulowania wzajemnych zobowiązań z gminą 
Brwinów i uregulowanie stanu wzajemnego zasilania w wodę mieszkańców. Władze Podkowy Leśnej 
próbują ten problem rozwiązać od 14 lat.  
Dodatkowo, przy okazji omawiania tego zagadnienia, Burmistrz udzielił odpowiedzi na zapytanie 
radnej D. Smolny z dnia 20 kwietnia 2021 r. w sprawie dostawy wody i rozliczeń z gminą Brwinów 
(zapytanie zamieszczone w BIP Miasta) oraz nawiązał do skargi rozpatrywanej w pkt VI ppkt 6 
porządku obrad sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Modlitwą i chwilą ciszy uczczono pamięć J. Kolinka – mieszkańca Podkowy Leśnej, skrzypka, 
animatora i organizatora wielu akcji kulturalnych 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- z inicjatywy Towarzystwa Przyjaciół Miasta Ogrodu Podkowa Leśna zebrała się Kapituła tytułu 
„Zasłużony dla Podkowy Leśnej" i nadała ten tytuł J. Kolinowi, 

- wszyscy radni w terminie złożyli oświadczenia majątkowe, po analizie zostaną one przekazane do 
Urzędu Skarbowego i opublikowane w BIPie, 

- mieszkańcy chwalą aktywność Policji na terenie miasta, prowadzoną m.in. w ramach służb 
ponadnormatywnych, 

- odbył się Konwent Przewodniczących Rady Miasta, na którym poruszono m.in. kwestię rozpoczęcia 
przygotowań (zbieranie pomysłów) do obchodów stulecia miasta, co będzie miało miejsce za 4 lata. 

Do RM wpłynęły i zostały przekazane radnym oraz komisjom m.in.: 

- sprawozdanie finansowe miasta za 2020 rok oraz sprawozdania jednostek organizacyjnych miasta 
za 2020 rok, 

- informacja Burmistrza o ulgach w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
udzielonych w roku ubiegłym, 

- pozytywna opinia RIO nt. przedłożonego przez Burmistrza sprawozdania z wykonania budżetu 
miasta za 2020 rok; sprawozdaniem zajmuje się KR w ramach prac na absolutorium, 

- interpelacja radnej D. Smolny dot. dostaw wody i rozliczeń z gminą Brwinów została omówiona przez 
Burmistrza w pkt IV. 

 
VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił Burmistrza Miasta o łączne omówienie projektu uchwały dot. 
zmian w WPF i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawki do projektu uchwały do zmian w 
uchwale budżetowej. Materiały zostały wyświetlone na monitorze. Autopoprawkę omówiła Skarbnik 
Miasta A. Czarnecka. Wyjaśniła także, że w związku ze zwiększeniem kwoty planowanych dochodów 
oraz kwoty planowanych wydatków należy zaktualizować kwoty w WPF. Podkreśliła, że zmiany te nie 
zwiększają deficytu. 
Opis autopoprawek stanowi załącznik Nr 4 do protokołu z sesji. 
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Burmistrz Miasta przekazał przy tym informacje o zasadach planowania budżetu i przesunięciach na 
inwestycje. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił Przewodniczącą KGiR o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że KGiR opiniowała projekty uchwał przed 
autopoprawką – oba projekty zostały zaopiniowane pozytywnie - po 5 głosów za, 0 przeciw  
i po 1 wstrzymującym. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF wraz z 
autopoprawką Burmistrza. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 228/XXVII/2021. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2021 rok 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały wraz z autopoprawką 
Burmistrza. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 229/XXVII/2021. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 
oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS i KGiR. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
przy jednym radnym nieobecnym i jednym radnym, który wstrzymał się od głosu. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 230/XXVII/2021. 



5 
 

 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania Praw Człowieka" 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały był dyskutowany przez KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że nad projektem pracowano w trakcie co najmniej 
trzech posiedzeń Komisji, w tym dwóch wspólnych z KSWiP. W dniu wczorajszym powstał ostateczny 
tekst projektu Deklaracji. Radni rozważali każde słowo. Przewodnicząca zgłosiła na sesji jeszcze 
autopoprawkę dot. zamiany zwrotu „uchodźcy z Powstania Warszawskiego” na „ludność cywilna 
wypędzona ze stolicy w trakcie Powstania Warszawskiego”. 
Radny S. Lasota powiedział, że także ma propozycje kilku zmian, bo w Deklaracji brakuje odważnych 
słów, m.in. odniesienia do realnych problemów, do dyskryminacji i nierównego traktowania. Brakuje 
słowa homofobia, wzmianki o eskalacji przemocy wobec dzieci i kobiet i brakuje wreszcie wzmianki o 
dehumanizacji czy też odczłowieczeniu osób ze środowiska LGBT+.  
Pierwszy wniosek zgłoszony przez radnego S. Lasotę dotyczył usunięcia pierwszej części zdania (do 
przecinka) zaczynającego się od słów: „W podkowiańskim kościele św. Krzysztofa…” (zdanie radnego 
poprała radna M. Łaskarzewska, w przeciwnym tonie wypowiedzieli się radni A. Olejniczak-Siara, M. 
Gołąb, M. Eckhoff).  
Drugi i trzeci wniosek radnego S. Lasoty dotyczył dodania zdań: „W naszym mieście osoby o różnych 
wyznaniach religijnych i bezwyznaniowi znajdują swój dom.”, „Niejednokrotnie mieszkańcy Podkowy 
Leśnej reagowali na niepokojące ataki homofobii, eskalacji przemocy wobec dzieci i kobiet i 
dyskryminacji osób wykluczonych społecznie. Społeczność Podkowy Leśnej niejednokrotnie 
sprzeciwiała się naruszaniu praw człowieka w Polsce, w tym prób dehumanizacji osób LGBT+.”. 
Radna K. Likhtarovich poprosiła o większy szacunek dla pracy innych radnych i pracy Komisji. 
Komisja nad tym tekstem pracowała od dawna i był czas na zgłaszanie uwag. 
Radna D. Smolny podziękowała za pracę Komisji, podkreśliła jednak, że należy dopracować 
szczegóły Deklaracji. Sugerowała także, aby nie poruszać w niej aspektu historycznego.  
Radny W. Żółtowski wyraził niezadowolenie z formy pracy radnych. Na posiedzeniach komisji nie ma z 
kim dyskutować, a potem na sesji do góry nogami wywracany jest dokument, nad którym 
dyskutowano w trakcie trzech posiedzeń komisji i powstaje nowy, który zaprzecza wręcz idei, która 
przyświecała, gdy pojawił się pomysł podjęcia Deklaracji. Na koniec na sesji padają pomysły, aby 
wypracowany przez komisję tekst przesunąć na kolejną sesję. Jeśli ma to tak wyglądać, to nie ma 
potrzeby, aby takie komisje działały.  
Przewodniczący RM powiedział, że uczestniczył w pracach komisji i zgłaszał propozycje zmian, które 
zostały odrzucone, jednak Przewodniczący przyjmuje to w pokorze. Uważał, że w Deklaracji powinien 
znaleźć się zapis stwierdzający, że uznając równość wszelkich osób, miasto szczególną troską otacza 
rodziny, dzieci, osoby w podeszłym wieku, inwalidów i osoby niepełnosprawne. Nie zostało to przyjęte 
przez Komisję. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poprała zadanie radnego W. Żółtowskiego. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska zwróciła uwagę, ze KSS przygotowując tekst Deklaracji 
Praw Człowieka nie wzięła w ogóle pod uwagę stanowiska KSWiP dot. środowiska LGBT, gdzie były 
wskazania, jak taka Deklaracja powinna wyglądać.  
Radna K. Likhtarovich odpowiedziała, że czym innym jest stanowisko ws. petycji, a czym innym 
procedowana Deklaracja. Ze stwierdzeniem tym zgodził się radny W. Żółtowski. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska wyjaśniła, że KSS dlatego została zaproszona do udziału w 
posiedzeniu KSWiP, bo Przewodnicząca KSWiP uważała, że komisje powinny wypracować to 
stanowisko wspólnie.  Sądziła, że niektóre treści ze stanowiska dot. petycji ws. środowiska LGBT+ 
będą zamieszczone również w Deklaracji opracowywanej przez KSS. Niestety stanowisko KSWiP 
zostało praktycznie pominięte. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przyznała, że przygotowując projekt Deklaracji, radni nie chcieli 
wywołać wojny światopoglądowej, lecz wskazać, że są w Podkowie wartości uważane za ważne i że 
miasto potrafiło zareagować właściwie w ważnym momencie. Deklaracja ma nikogo nie ranić i nie 
wzbudzać kontrowersji. 
Przewodniczący RM stwierdził, że kończy dyskusję i rozpoczyna głosowania nad wnioskami. Jest 
tekst z autopoprawką KSS i wnioski radnego S. Lasoty. 
Radna D. Smolny przypomniała o swoim wniosku o wykreślenie kwestii historycznej, czyli fragmentu 
tekstu od „Podczas II wojny światowej” do „uchodźców w Dębaku”. 
Przewodniczący RM powiedział, że chciałby poddać pod głosowanie poprawki radnych i zapytał p. 
Mecenas, czy to będzie oznaczało, że Deklaracja jest już przyjęta. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że nie. Ponadto każdą zmianę należy głosować osobno. 
Radny W. Żółtowski zgłosił wniosek formalny o krótką przerwę w obradach, aby dopracować projekt 
Deklaracji wraz z propozycjami zmian, które mają zostać poddane dzisiaj głosowaniu.  
Przewodniczący RM zaproponował, aby taka przerwa była kilkudniowa (na przygotowanie kilku 
mających zostać poddanych pod głosowanie projektów).  
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Miały to być dwa oddzielne wnioski. 
Przewodniczący RM poparł wypowiedź radnej K. Likhtarovich, że szkoda, że radni nie uczestniczą 
aktywnie w pracach komisji. Na sesji trudno jest debatować, łatwiej na komisjach. 
Radna A. Olejniczak-Siara zauważyła, że dlatego właśnie odbyła się ciężka praca w komisjach, aby 
teraz tej ważnej Deklaracji nie pisać „na kolanie”. Z wypowiedzią tą zgodziła się Wiceprzewodnicząca 
RM M. Janus. 
Wiceprzewodnicząca RM M. Janus zgłosiła wniosek formalny, aby trzymać się programu sesji i o 
przegłosowanie Deklaracji.  
Przewodniczący RM podsumował, że są dwa wnioski formalne – radnego W. Żółtowskiego i radnej M. 
Janus. 
W między czasie Biuro RM przygotowało i wyświetliło proponowane przez radnych S. Lasotę i D. 
Smolny propozycje poprawek tekstu Deklaracji, po czym radny W. Żółtowski wycofał swój wniosek o 
przerwę. 
Wiceprzewodnicząca RM M. Janus ponowiła swój wniosek formalny o przegłosowanie projektu 
Deklaracji w brzmieniu wypracowanym przez KSS. 
Radny W. Żółtowski zapytał, czy jeżeli zostanie przegłosowana ta treść uchwały, to czy oznacza to, że 
poprawki nie będą już głosowane oraz czy jeśli projekt uchwały, który ma być głosowany - w treści 
proponowanej przez KSS - nie zostanie przyjęty, to czy radni będą jeszcze głosować każdy z 
wniosków zmieniających, a potem będzie głosowanie nad całością treści Deklaracji. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska powiedziała, że wg niej każda z poprawek powinna być teraz 
głosowana pojedynczo, od początku, aż powstawanie tekst, który zostanie poddany pod głosowanie. 
Radny W. Żółtowski zaznaczył, że wnioski radnego S. Lasoty nie były wnioskami formalnymi. 
Radna M. Janus podkreśliła, że jej wniosek był wnioskiem formalnym. 
Przewodniczący RM przyjął zgłoszony przez radną wniosek formalny. 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska zapytała, jaka będzie procedura, jeśli radni odrzucą wersję bez 
poprawek zgłoszonych przez radnych. Czy będą potem głosować nad kolejnymi wersjami? 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że tak, bo zostały zgłoszone wnioski. 
Radny J. Matacz zapytał, w jakim RM będzie punkcie, jeśli teraz np. radni odrzucą wersję oryginalną 
projektu uchwały, a potem będą głosować poprawki i co będzie, jeśli te poprawki także odrzucą. Czy 
wtedy Deklaracji już nie będzie? 
Przewodniczący RM odpowiedział, że w tej chwili przegłosowana zostanie jakaś treść, potem będą 
głosowane poprawki. Jeżeli poprawki zostaną odrzucone, to zostanie już przegłosowana treść. Jeżeli 
poprawki zostaną przegłosowane pozytywnie, to będzie zweryfikowana treść. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że najpierw powinny być głosowane wnioski radnych S. 
Lasoty i D. Smolny, o ile są wnioskami formalnymi. Zgodziła się z nią radna D. Smolny. 
Radny P. Dziekański zaproponował, aby może faktycznie najpierw przegłosować Projekt wypracowany 
przez KSS, a jeśli zostanie on odrzucony, to będą głosowane poprawki. Nie zgodziła się z tą opinią 
radna D. Smolny. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek formalny Wiceprzewodniczącej RM o 
poddanie pod głosowanie projektu Deklaracji przygotowanego przez KSS. 
Radny S. Lasota zgłosił wniosek formalny o możliwość zabrania głosu przez obecnych na sesji i 
proszących o udzielenie głosu mieszkańców, Przewodniczący RM wyjaśnił jednak, że Statut na to nie 
pozwala. Radni przypomnieli, że trwa zarządzone głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (4) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Alicja Rotfeld-Paczkowska 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM powiedział, że uchwała została przyjęta i teraz można przejść do głosowania 
poprawek tekstu Deklaracji. 
Radni jednak podnieśli, że jeśli uchwała przeszła, to dalsze jej poprawki nie są już głosowane. 
Podkreślono również, że wnioski radnego S. Lasoty nie były zgłoszone jako wnioski formalne. 
      O godz. 21.40 radna M. Janus poprosiła o zgodę na opuszczenie obrad. Obecnych 13 radnych. 
Radny S. Lasota zwrócił uwagę, że po raz pierwszy miała miejsce sytuacja, że poprawki radnego 
zostały wrzucone do śmieci i nie zostali dopuszczeni do głosu mieszkańcy. Posiedzenie wg radnego 
zostało źle poprowadzone. 
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Przewodniczący RM wyjaśnił, że zgodnie ze Statutem Miasta mieszkańcy mają głos w ramach 
„Wolnych wniosków” i w ramach procedowania uchwał w przypadku, gdy uczestniczyli w posiedzeniu 
komisji pracującej nad danych projektem.  
Radna A. Rotfeld-Paczkowska zwróciła uwagę, że przed głosowaniem pytała, jaka będzie procedura 
po głosowaniu wniosku radnej M. Janus. Potem miały być głosowane poprawki. 
Radny S. Lasota poprosił o zdanie radcy prawnego. Do projektu uchwały radny zgłosił trzy poprawki, 
które zostały w trakcie obrad zignorowane.  
Mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że uchwała jeszcze nie została podjęta, bo było to 
głosowanie jedynie wniosku formalnego i radni zdecydowali poprzez głosowanie, że będą w takim 
brzmieniu głosować projekt uchwały (tzn. w brzmieniu zaproponowanym przez KSS). Teraz należy 
jeszcze przeprowadzić głosowanie w sprawie samej uchwały. Jak będzie przyjęty konkretny tekst, to 
radni mogą wyjść z propozycją zmiany tej uchwały. Zmiana uchwały musiałaby jednak znaleźć się w 
porządku obrad. Ponadto wniosek radnej M. Janus był wnioskiem najdalej idącym. Należy teraz 
poddać projekt uchwały pod głosowanie. 
Po dalszej dyskusji dotyczącej wniosków radnych i czy uchwała jest wiążąca, Przewodniczący RM 
poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z autopoprawkami KSS. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Karolina Likhtarovich, Anna Olejniczak-Siara, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Sławomir Lasota, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 231/XXVII/2021. 
 
Radna M. Eckhoff wniosła o zmianę porządku obrad poprzez punktu dotyczącego wprowadzenia 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania Praw 
Człowieka". 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnej o zmianę 
porządku obrad sesji. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, 
Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Karolina Likhtarovich, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – program sesji został zmieniony 
poprzez dodanie punktu dotyczącego wprowadzenia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania Praw Człowieka". 
 
Radny J. Matłacz zgłosił wniosek formalny, aby dodany przed chwilą do porządku obrad projekt 
uchwały został ujęty jako ppkt 10 w pkt VI programu sesji, a radna B. Majewska zgłosiła wniosek  
o przerwę. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek dot. kolejności punktów programu sesji -  
dodanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania 
Praw Człowieka" jako ppkt 10 w pkt VI. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji Poszanowania Praw Człowieka" dodano jako 
ppkt 10 w pkt VI. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek o przerwę w obradach do godz. 22.30.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – przegłosowano przerwę w obradach. 
 
O godz. 22.20 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił przerwę w obradach RM. 
 

II część obrad 
 
O godz. 22.30 Przewodniczący RM M. Gołąb rozpoczął II część obrad. 
Sprawdzono kworum -  obecnych 13 radnych (nieobecni: radna E. Barucka i radna M. Janus). 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie apelu o podjęcie działań w zakresie zaspokojenia potrzeb 
zdrowotnych mieszkańców i świadczenia usług przez szpitalne oddziały ratunkowe 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt apelu został wypracowany przez KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff i radna A. Olejniczak-Siara wyjaśniły, że apel jest odpowiedzią na 
prośbę radnych powiatu grodziskiego na problemy z dostępem do SORu grodziskiego szpitala. Jest to 
apel o utworzenie SORu w powiecie pruszkowskim. Pierwszy apel powiatu grodziskiego został podjęty 
ponad dwa lata temu, natomiast ograny, do których apel skierowano, nie podjęły żadnych działań 
pomimo trudnej sytuacji, obietnic i uzgodnień.  
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 232/XXVII/2021. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa 
Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że szerokie wyjaśnienia zostały przedstawione przez 
Burmistrza w pkt IV sesji. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP – skarga bezzasadna. 
Stanowisko zostało podjęte jednogłośnie. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 233/XXVII/2021. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie petycji dotyczącej wyrażenia warunkowego poparcia dla 
Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP – petycji nie 
uwzględniono. Treść petycji jest umieszczona w BIPie. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 234/XXVII/2021. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie petycji dotyczącej „Deklaracji solidarności z osobami LGBT+” 
 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP – petycję uznaje się za  
zasadną co do treści petycji, jednak bez uchwalenia dołączonego do petycji projektu uchwały. 
Stanowisko podjęto 4 głosami za, przy 1 radnej nieobecnej. 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że w kontekście uchwały podjętej w pkt VI pkt 4, w jego 
opinii petycja jest bezzasadna. Ponadto Podkowa zawsze była otwarta na wszystkie osoby i sposoby 
myślenia. 
Radna K. Likhtarovich podkreśliła, że KSWiP w swoim stanowisku zaznaczyła, że widzi potrzebę 
tworzenia różnych programów społeczno-edukacyjnych i prowadzenia działań edukacyjnych w 
kierunku uświadamiania na tematy wrażliwe i kwestie równości oraz różnorodności. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata 
Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Michał Gołąb 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 235/XXVII/2021. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku Stowarzyszenia Dziedzictwa Kulturowego i 
Krajobrazowego Dendropolis z dnia 25 marca 2021 r. 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP – wniosek bezzasadny.  
Radni nie zgłosili pytań. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 236/XXVII/2021. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie "Podkowiańskiej Deklaracji 
Poszanowania Praw Człowieka" 

 
Wyświetlono tekst uchwały zmieniającej z naniesionymi zmianami zaproponowanymi przez radnych w 
ppkt 4 porządku obrad. 
Propozycje poprawek do tekstu Deklaracji zgłosili radni D. Smolny (tak jak zgłosiła w ppkt 4), S. 
Lasota (tak jak zgłosił w ppkt 4), M. Łaskarzewska, M. Gołąb. Zgłoszone przez radnych propozycje 
poprawek były omawiane i dyskutowane przez radnych oraz wyświetlane na monitorze. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnej D. Smolny w sprawie 
wykreślenia fragmentu tekstu Deklaracji (od „Podczas II wojny światowej” do „uchodźców w Dębaku”). 

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Dąbrówka 
Smolny 
PRZECIW (6) 
Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Dziekański, Karolina Likhtarovich 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został odrzucony. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego S. Lasoty o przyjęcie pierwszej 
zaproponowanej przez niego zmiany tekstu Deklaracji (usunięcie pierwszej części zdania - do 
przecinka - zaczynającego się od słów: „W podkowiańskim kościele św. Krzysztofa…”). 

Wyniki głosowania: 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (7) 
Michał Gołąb, Karolina Likhtarovich, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został odrzucony. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego S. Lasoty o przyjęcie drugiej 
zaproponowanej przez niego zmiany tekstu Deklaracji (dodanie zdania „W naszym mieście osoby o 
różnych wyznaniach religijnych i bezwyznaniowi znajdują swój dom.” z drobnymi zmianami 
gramatycznymi). 

Wyniki głosowania: 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, 
Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Karolina Likhtarovich, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został przyjęty. 
 
O godz. 23.17 radna K. Likhtarovich poprosiła o zgodę na opuszczenie obrad RM. Obecnych 12 
radnych.  
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego S. Lasoty o przyjęcie trzeciej 
zaproponowanej przez niego zmiany tekstu Deklaracji (dodanie dwóch zdań: „Niejednokrotnie 
mieszkańcy Podkowy Leśnej reagowali na niepokojące ataki homofobii, eskalacji przemocy wobec 
dzieci i kobiet i dyskryminacji osób wykluczonych społecznie. Społeczność Podkowy Leśnej 
niejednokrotnie sprzeciwiała się naruszaniu praw człowieka w Polsce, w tym prób dehumanizacji osób 
LGBT+.”). 

Wyniki głosowania: 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Dziekański, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny 
PRZECIW (3) 
Michał Gołąb, Jacek Matłacz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Magdalena Eckhoff, Wojciech Sancewicz 
NIEOBECNI (3) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został przyjęty. 
Po głosowaniu, za zgodą wnioskodawcy, zmieniono stylistycznie ww. zdania. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnej M. Łaskarzewskiej w sprawie 
przyjęcia zaproponowanej przez nią poprawki do tekstu Deklaracji (rozbudowanie zdania do postaci: 
„Miasto Ogród Podkowa Leśna ma w swojej historii wiele chlubnych kart świadczących o ochronie i 
kultywowaniu wartości humanistycznych i równościowych, które swój wyraz znajdowały w empatii i 
poświęceniu mieszkańców.”). 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, 
Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka 
Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Magdalena Eckhoff 
NIEOBECNI (3) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek o przyjęcie zaproponowanej przez 
niego poprawki do tekstu Deklaracji  (dodanie zdania: „Uznając równość wszelkich osób, Rada Miasta 
szczególną troską otacza: rodziny, dzieci, osoby w podeszłym wieku, inwalidów i osoby 
niepełnosprawne."). 

Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Łaskarzewska, Anna Olejniczak-Siara 
PRZECIW (5) 
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Sławomir Lasota, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Magdalena Eckhoff, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz 
NIEOBECNI (3) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został odrzucony. 
 
Następnie radni poprawili stylistykę i gramatykę tekstu Deklaracji, po czym Przewodniczący RM 
poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie "Podkowiańskiej 
Deklaracji Poszanowania Praw Człowieka” z przegłosowanymi zmianami. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena 
Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Michał Gołąb 
NIEOBECNI (3) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 237/XXVII/2021. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że odpowiedź na interpelację radnej D. Smolny została 
udzielona w pkt IV porządku obrad. 
 
VIII. Sprawy różne 
 
Brak zgłoszeń. 
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Radna M. Eckhoff nawiązała do wniosku KSS z posiedzenia w dniu 19 maja 2021 r. KSS zwróciła się 
do Burmistrza z prośbą o podjęcie rozmów z Nadleśnictwem Chojnów w kwestii wydzielenia miejsca 
dla dzieci i młodzieży w Lesie Młochowskim. Dzieci zbudowały sobie tam bazę i została ona niestety 
rozebrana. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przekazała, że to prośba dzieci i rodziców. Dzieci chcą 
uczestniczyć w projektowaniu tzw. szkoły leśnej – miejsca dla edukacji leśnej, zbiórek harcerskich i 
integracji młodzieży. Ma wpłynąć oficjalny wniosek w tej sprawie. Ponadto w Lesie Młochowskim 
brakuje miejsc rekreacji. 
 
Radna M. Eckhoff zapytała, czy WKD wypowiedziało się na temat przebudowy peronów i określiła 
jakieś ramy czasowe. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że nie zna jeszcze wiążących terminów. 
 
Radny W. Sancewicz zwrócił uwagę na zapchaną studzienkę przy przychodni Basis – cały czas stoi 
tam woda. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że na razie zostało zrobione odwodnienie wjazdu na wysokości Biblioteki. 
Nie udało się wykonać całości prac na raz,  ale woda powoli schodzi. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb pogratulował Burmistrzowi, że po raz kolejny Podkowa Leśna zajęła 
bardzo wysoką lokatę w ramach Pereł Samorządu Podkowa Leśna, a Burmistrz został doceniony jako 
dobry włodarz. 
Burmistrz Miasta podziękował i podkreślił, że jest to wynik pracy zespołowej oraz dobrej współpracy z 
radnymi. 
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X.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków w dniu 21 maja 2021 r. o godz. 00.10 Przewodniczący RM M. Gołąb 
podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął XXVII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII 
kadencji. 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są w serwisie YouTube na kanale 
„Miasto Podkowa Leśna” pod adresem:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie podkowalesna.esesja.pl i w BIP miasta  
bip.podkowalesna.pl oraz (poprzez odnośnik) na stronie internetowej miasta. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Przed transmisją wyświetlono informację o ochronie i przetwarzaniu danych osobowych.  
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
         /-/           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie 
SOR – szpitalny oddział ratunkowy 
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Opracowanie Burmistrza dot. tranzytu wody i rozliczeń z gminą Brwinów 
4. Autopoprawka Burmistrza do projektów uchwał finansowych 

 
 
 
 
 


